
Protokół Nr XLVII/2022 
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 23 czerwca 2022 roku 
 

Otwarcia obrad sesji zdalnej dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara. 

Poprosił obecnych o uczczenie chwilą ciszy zmarłego Ks. Proboszcza Mariana Haczyka.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż obecnych jest 15 radnych, sesja jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji.  
 
Ad. 2 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jana Strzelca – wyraził zgodę. 
 
Głosowanie: 14 głosów ZA, 1 głos wstrzymujący się.  

Ad. 3 
Pan Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad: 

Proponowany porządek obrad: 
1.   Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza za okres od ostatniej sesji. 
6. Raport o Stanie Gminy – debata. 
7. Uchwała w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Sędziszowa. 
8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy Sędziszów za 2021 rok. 
- odczytanie uchwały RIO w Kielcach w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Sędziszowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2021 rok wraz z 
informacją o stanie mienia komunalnego. 
- odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu gminy za 2021 rok, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Uchwała w sprawie absolutorium dla Burmistrza Sędziszowa z tytułu wykonania budżetu 
gminy za 2021 rok: 

- odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa 
z tytułu wykonania budżetu gminy za 2021 rok,  
- odczytanie uchwały RIO w Kielcach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej Sędziszów w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sędziszowa absolutorium za 
2021 rok, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10.  Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z realizacji planu finansowego 
za rok 2021 w Miejsko-Gminnym Ośrodku Zdrowia w Sędziszowie.  
11.  Uchwała w sprawie zaopiniowania wniosku PROVITEL Sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie 
dotyczącego lokalizacji kasyna gry. 
12. Uchwała w sprawie zaopiniowania wniosku ARMINOTTO Sp. z o.o. z siedzibą w 
Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry. 
13. Uchwała w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich 
Rzeczypospolitej Polskiej. 
14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/317/2018 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 
4 września 2018 r., zmienionej uchwałą nr XXXV/307/2021 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 
29 czerwca 2021 r. w sprawie określenia obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dyrektorów i 
wicedyrektorów, określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 



zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego, określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla pedagogów, 
psychologów, logopedów, doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem 
kierunku kształcenia w szkołach prowadzonych przez Gminę Sędziszów.   
15.  Uchwała w sprawie zmian w WPF na lata 2022 –  2032. 
16.  Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2022 rok. 
17.  Sprawozdanie z Programu „Sędziszowska Karta Seniora 60+” za 2021 rok.  
18.  Informacja z realizacji zadań w zakresie kultury w SCK w 2021 r. 
19.  Informacja z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sędziszowie za 2021 r. 
20.  Wolne wnioski i dyskusja. 

             21.  Zamknięcie obrad.                                                                                                       
 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie. 
 
Ad. 4  
Pan Przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołu poprzedniej sesji nr XLVI/2022 
r. z 20.05.2022 r. 
Brak uwag. 
Głosowanie: 15 głosów – ZA, jednogłośnie.  
 
Ad. 5 
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Radny J. Chmielarski: 
Na ostatniej Informacji na sesji z dnia 20 maja 2022 r. podał pan informację, że spółka zamierza 
budować farmy wiatrowe. Chciałbym zapytać na jakim etapie uzgodnień jest, bo twierdził pan, ze spółka 
ma pełen komplet dokumentów. Powiedział pan, że pokaże pan tej spółce tą sesję. Jak to się zakończyło, 
jak zakończyły się te rozmowy? 20 maja dyskutowaliśmy na ten temat. Natomiast okazuje się, że 
Wojewódzki Sąd Administracyjny w dniu 18 maja czyli dwa dni wcześniej wydał kolejne postanowienie 
odmawiające wstrzymania zaskarżonej decyzji. 
W tym miejscu radny J. Chmielarski odczytał fragment w/w postanowienia.  
Pan Przewodniczący: 
Panie radny w ramach formalności, to mają być pytania odnośnie tego sprawozdania, a pan wraca się 
do poprzedniej sesji. Proszę w wolnych wnioskach. Dziękuję.  
Radny J. Chmielarski: 
Panie Przewodniczący nie chciałbym zabierać czasu w wolnych wnioskach. 
W tym radny J. Chmielarski przekazał pismo p. Burmistrzowi.  
 
Radny J. Jaworski: 
Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Mam pytanie w związku z Centralną Ewidencją Emisyjności 
Budynków. Grono ludzi złożyło to jeszcze do zrzutni i nie ma żadnego zaświadczenia. Teraz w 
momencie handlu tym węglem to będzie potrzebne to zaświadczenie. Czy my takie zaświadczenie 
otrzymamy tutaj w Urzędzie? Czy mamy kierować się gdzieś indziej? Prawdopodobnie będzie 
potrzebne zaświadczenie papierowe przy zakupie węgla z tą ulgą, która jest planowana.  
Pan Burmistrz: 
Odpowiem w wolnych wnioskach. Myślę, że tutaj na miejscu. 
Radny J. Jaworski: 
Mówił pan Burmistrz tutaj o likwidacji Barszczu Sosnowskiego. Podał pan 30.06. a w raporcie 03.06. 
Która data jest dobra? Chciałbym to doprecyzować. Jest kilka skupisk tego barszczu.  
Pan Burmistrz: 
Proszę zgłaszać. Każde miejsce, które będzie zgłoszone to będzie zlikwidowane według tej naszej 
podpisanej umowy.  
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk: 
Czy sprawa oświetlenia od. Przemysłowej do Klimontowskiej nie jest jeszcze definitywnie zakończona? 
 



Pan Burmistrz: 
Nie. Cały czas walczymy. Samorząd to na tym polega, żeby nie poddawać się zbyt łatwo i walczyć o 
swoje.   
Firma wystąpiła o wydzierżawienie na kilka miesięcy terenu działki w Łowini. Zostało to upublicznione, 
ogłoszone w gazecie,  zgodnie z procedurą. A pełne ryzyko gospodarcze swoich działań ponosi firma. 
My nie jesteśmy w żadnym zakresie stroną dla firmy. My uchwaliliśmy miejscowe plany w 2013 r. 
dotyczące lokalizacji turbin wiatrowych i to było zadaniem gminy. Ewentualnie teraz uzgodnienie 
przebiegu drogi, czy wyrażenie zgody na położenie kabli. Reszta jest poza samorządem.  
 
Pan Przewodniczący zarządził przerwę. 
Po przerwie stawili się jak dotychczas.  
 
Ad. 6  
Pan Burmistrz przedstawił Raport o Stanie Gminy. 
 
Pan Przewodniczący zarządził przerwę.  
Po przerwie stawili się jak dotychczas.  
Pan Przewodniczący otworzył debatę nad Raportem o Stanie Gminy.  
 
Radny R. Dębicki: 
Szanowni Państwo, mieszkańcy Sędziszowa, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. Za chwilę będziemy 
głosować nad wotum zaufania  dla Burmistrza. Powinno to poprzedzić dyskusja nad przedłożonym 
Raportem o Stanie Gminy Sędziszów za 2021 r. Następnie będziemy głosować za absolutorium z tytułu 
wspomnianego budżetu. W związku z tym to jest oczywisty czas na wnioski i podsumowania. 
Analizując wspomniany Raport należy podkreślić, że jest to jeden z najważniejszych dokumentów, 
jeżeli chodzi o podsumowanie działalności naszego samorządu w naszej Gminie. Jednocześnie należy 
pamiętać, że jest to dokument żywy i chociaż pisany przez cały sztab to tak naprawdę tworzony przez 
nas wszystkich, poprzez nasze decyzje, naszą działalność i naszą postawę. Jest to dokument, który może 
być tylko zbiorem statystyk rzeczy, które samorząd wykonał w poprzednim okresie. Ale też może być 
swoistym drogowskazem do rozwoju naszej gminy. Podsumowaniem strategii, planów, założeń w 
odniesieniu do lat ubiegłych, ale również jako część strategii na przyszłe lata. Tak trzeba spostrzegać 
ten Raport. I bez wątpienia ten raport właśnie taki jest.  
Dwa lata temu mówiłem na tej mównicy, że dobra strategia powinna przewidywać nadejście trudnych 
czasów, wymieniać wtedy nawet kataklizmy, stany nadzwyczajne choć nikt wtedy o tym nawet nie 
myślał. Niektórzy na to patrzyli z niedowierzaniem, ignorancją na wypowiedziane przeze mnie słowa 
Na szczęście ludzie, którzy są wprost odpowiedzialni za rozwój naszej gminy, za budżet , wzięli to pod 
uwagę. Mimo tego, że ubiegły rok był bardzo trudny, burzliwy, nieprzewidywalny to udało nam się 
zrealizować wiele zaplanowanych wcześniej rzeczy, ale również rzeczy, które nie były zaplanowane. 
To dobitnie i bardzo szczegółowo mieliśmy szansę przed chwilą wysłuchać. Czytając Raport nasuwa 
się spostrzeżenie, które kieruję do wszystkich tych, którzy uważają, że za mało, nie tutaj, nie dla niego, 
spójrzcie szanowni państwo do tekstu tego Raportu, poświęćcie kilka minut na wybrane treści odnośnie 
realizacji inwestycji, a jednocześnie spójrzcie jak wiele milionów z naszego budżetu wydatkuje się na 
bieżące utrzymanie naszej gminy. Jak wiele pochłaniają sprawy, które co do zasady powinny być 
pokrywane przez państwo polskie. Jak wiele z zewnętrznych źródeł finansowania udało się pozyskać w 
ciągu ubiegłego roku i lat poprzednich dla naszego wspólnego dobra, dla rozwoju naszej gminy, 
Pozwolę sobie tylko przypomnieć odnośnie mojego okręgu wyborczego, gdzie wydatkowano wiele 
milionów złotych. Wspomnę tu o rewitalizacji Osiedla Drewnianego, o oświetleniu ulic, o nowych 
nawierzchniach czy o prozaicznej pomocy dla wspólnot na Skarpie w zakresie nasadzeń, 
zagospodarowania terenów zielonych. To jest bardzo dużo. Tu jest się czym chwalić. Oczywiście tego 
Raportu nie można traktować jako zbioru sukcesów, bo uważny czytelnik zobaczy w nim również jak 
wiele jest jeszcze do zrobienia na tej naszej wyboistej drodze. I tutaj też krótko wspomnę o 
perspektywie, która nas czeka. Chodzi mi tutaj o tereny zielone, tereny wypoczynkowe i rekreacyjne. 
Myślę, ze nikt tutaj nie ma wątpliwości, że są takie potrzebne i niezbędne. Chciałem zapewnić, że 
wszelkie możliwe kroki są podejmowane w tej chwili, żeby takie tereny tam powstały. Mówię to dzisiaj 
w odniesieniu do tego Raportu, dlatego że wiele osób, wiele inwestycji powstało w również burzliwych 



i trudnych warunkach co to. A jak widać, udało się, te inwestycje powstały i dzisiaj cieszą. Oczywiście 
nie wszystkich.  
Odnosząc się do Raportu jako strategii rozwoju jestem głęboko przekonany, że wszyscy widzimy wielu 
nowych inwestycji. Nasza gmina się rozrasta i to jest bardzo widoczne. Potrzebujemy nowych dróg, 
chodników, wspomnianych terenów zielonych. Potrzebujemy sprawnego systemu utrzymania tego 
wszystkiego co już do tej pory zbudowaliśmy. Potrzebujemy przede wszystkim inwestycji. Które będą 
silnikiem napędzającym nasz budżet. Myślę, że wiecie o jakich ja inwestycjach mówię, bo tu od kilku 
sesji powoli zaczyna się głośno mówić o tym. Niezbędne są również rozwiązania systemowe dla 
przedsiębiorców, rolników, strażaków, które ułatwią im ich działania, wesprą ich w tym trudnym czasie, 
który był w zeszłym roku i który nas czeka. Potrzebujemy silnego samorządu, jako wspólnoty 
połączonej i silnej. Reasumując ten Raport to jest to dobry Raport. Jest to Raport rzeczowy, spójny, a 
jednocześnie perspektywiczny. To Raport, który mnie osobiście skłania do tego, iż pomimo ciężkich 
czasów można patrzeć w przyszłość rozwoju naszego samorządu optymistycznie. Pozwolę sobie 
publicznie zadeklarować, że dalej będę rozmawiał, dalej będę wydawał swoje opnie na temat samorządu 
tak jak czynię to w tej chwili. A dzisiaj będę głosował za wotum zaufania dla Burmistrza oraz 
późniejszym absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok ubiegły. Dziękuję.  
Radny J. Wiencek: 
Szanowni państwo, panie Przewodniczący, panie Burmistrzu. Raport to przedstawienie tego 
wszystkiego co się dokonało w 2021 r. To praca Burmistrza, pracowników merytorycznych, ale też i 
nas radnych. To dzięki nam , dzięki naszej zgodzie, dzięki trudnym decyzjom i nieraz rozmowom to 
wszystko się udało zrealizować. Myślę, że tutaj kolega Rafał dużo powiedział pozytywnego, ja się do 
tego przychylam. Też będę głosował za wotum zaufania dla Burmistrza. Inwestycje z roku na rok są 
coraz większe. Lae musimy też pamiętać o utrzymaniu tych inwestycji. Jeżeli coś budujemy to musimy 
mieć  z tyłu głowy, że to trzeba utrzymać. Nie możemy zbudować, nie możemy czegoś odbudować i 
później to zostawić. Musimy o tym wiedzieć, musimy o tym rozmawiać jako Rada. I tam gdzie potrzeba 
doinwestować to musimy doinwestować, żeby ta nasza gmina była coraz ładniejsza. Dziękuję.  
Pan Przewodniczący: 
Osobiście dla mnie jako mieszkańca Sędziszowa serce mi rośnie, jak słyszę, że jest coraz więcej ludzi, 
którzy chcą, żeby nasz Sędziszów, nasza gmina się rozwijała. A tradycyjnie muszę podkreślić, że ci co 
nie chcą pomagać, po prostu niech tylko nam nie przeszkadzają. Dziękuję serdecznie.   
  
Ad. 7 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza 
Sędziszowa. 
 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie    XLVII/398/2022 
 
Pan Burmistrz: 
Bardzo dziękuję Wysoka Rado.  
 
Ad. 8 
Pani Skarbnik odczytała uchwałę RIO w Kielcach w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Sędziszowa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2021 rok wraz z informacją o 
stanie mienia komunalnego. 
 
Radny Piotr Jaros jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię Komisji Rewizyjnej w 
sprawie wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 
 
Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu za 2021 r.? 
Brak pytań.  
 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu gminy Sędziszów za 2021 rok. 
Brak pytań. 



Głosowanie:  15 głosów ZA, jednogłośnie.    XLVII/399/2022 
 
Ad. 9 
Pani Skarbnik odczytała uchwałę RIO w Kielcach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej Sędziszów w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sędziszowa absolutorium za 
2021 rok. 
 
Radny Piotr Jaros jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o 
udzielenie absolutorium Burmistrzowi Sędziszowa z tytułu wykonania budżetu gminy za 2021 rok.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję.  
Brak pytań. 
 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Sędziszowa 
z tytułu wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie:  15 głosów ZA, jednogłośnie    XLVII/400/2022  
 
Pan Burmistrz: 
Panie Przewodniczący, wysoka rado chciałbym bardzo podziękować za to głosowanie, za udzielenie 
absolutorium. Tak jak mówiłem rok temu, chcę przyrzec, że będziemy jako Urząd  robić wszystko, żeby 
spełniać na miarę możliwości wasze wnioski, projekty jako Rady, jako tego ciała uchwałodawczego 
naszej gminy. Na miarę wszelkich sił i możliwości moich wszystkich współpracowników. Bardzo 
dobrze, jak jest wymagająca Rada, a nasza jest wymagająca i to pomnaża sukcesy. To nas tak jakby 
mobilizuje do jeszcze większego wysiłku, a jednocześnie kierunkuje na nowe rozwiązania, nową jakość 
pracy. I tak będziemy czynić. Wspólnie wypracowaliśmy wiele kierunków. Musimy zadbać o 
zwiększenie dochodów bieżących w różnoraki sposób. Jak będziemy mogli zwiększyć dochody bieżące 
to naprawdę te rzeczy, które mamy już zaplanowane uda nam się zrealizować. Pracujmy wspólnie w 
twardych dyskusjach, żebyśmy różne rozwiązania w zakresie nowych dochodów. Mamy takie szansy 
na nowe dochody. Jeszcze raz bardzo dziękuję. A praca codzienna daje dużo satysfakcji, ale 
jednocześnie żyjemy w takich czasach, że jest ona obciążona tyloma sprawami, których z dnia na dzień 
jest trudno przewidzieć, tyloma problemami, tyloma zmianami przepisami prawa. Nigdy nie jest proste 
zarządzanie, ale szczególnie w dzisiejszych czasach to jest szczególny wysiłek. Ale do tego w dużej 
mierze potrzebna jest właśnie zgoda, zrozumienie i współpraca. I za tą współpracę, za to dzisiejsze 
głosowanie, bo to jest również mobilizujące, jeszcze raz Wysokiej Radzie bardzo dziękuję.  
 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania z 
realizacji planu finansowego za rok 2021 w Miejsko-Gminnym Ośrodku Zdrowia w Sędziszowie. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XLVII/401/2022 
 
Ad. 11 
Pan Przewodniczący: 
Przechodzimy do projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku PROVITEL Sp. z o.o. z siedzibą 
w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry. Obecny jest przedstawiciel spółki p. Filip 
Kaczmarski, który prosił o zabranie głosu.  
Pan Filip Kaczmarski:  
Witam państwa serdecznie. Nazywam się Filip Kaczmarski. Jestem pełnomocnikiem spółki Provitel i 
spółki Arminotto. Spółki te złożyły 2 wnioski w sprawie wydania pozytywnej opinii odnośnie 
lokalizacji kasyna gry w Sędziszowie, przy ul. Majowej 14. Spółka z racji postępowań przetargowych i 
procedury udzielenia koncesji przez Ministerstwo Finansów, z racji tego, że zgodnie z ustawą 
hazardową mogą być tylko 52 kasyna w całej Polsce. Wynika to z ilości mieszkańców zarówno na 



miasto jak i na województwo. W tej chwili dokładnie przez tą ilość mieszkańców kończy się koncesja 
w województwie świętokrzyskim. Tutaj działa kasyno w Kielcach. Ona kończy się w marcu 2023 r. Na 
przełomie lipca lub sierpnia, widząc już ilość wpływających wniosków do ministerstwa Finansów, 
będzie ogłoszony przetarg i w drodze przetargu Minister będzie decydował ewentualnie o lokalizacji i 
komu taką koncesję wyda.  Koncesje wydawanie są na okresy 6-letnie. Decyzja będzie wydana dopiero 
po zakończeniu tej koncesji, czyli po marcu 2023. Czyli jeżeli ta nowa miałaby obowiązywać to dopiero 
koniec marca, początek kwietnia 2023 r. Tu zostały złożone dwa wnioski, ale nie będzie dwóch koncesji. 
Koncesja będzie tylko jedna na całe województwo. Bardzo dziękuję.  
Pan Przewodniczący: 
Rozmawialiśmy już na ten temat na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych. Wszyscy wypowiedzieli 
się negatywnie.  
 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku PROVITEL Sp. z 
o.o. z siedzibą w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry.  
 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     XLVII/402/2022 
 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku ARMINOTTO  
Sp. z o.o. z siedzibą w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry.  
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XLVII/403/2022 
 
Ad. 13  
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie przystąpienia do 
Stowarzyszenia o nazwie Związek Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej.  
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XLVII/404/2022 
 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLVI/317/2018 Rady 
Miejskiej Sędziszów z dnia 4 września 2018 r., zmienionej uchwałą nr XXXV/307/2021 Rady Miejskiej 
Sędziszów z dnia 29 czerwca 2021 r. w sprawie określenia obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dyrektorów i wicedyrektorów, określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru 
godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego, określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, 
logopedów, doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem kierunku kształcenia 
w szkołach prowadzonych przez Gminę Sędziszów.   
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XLVII/405/2022 
 
Ad. 15 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2022 –  2032. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.     XLVII/406/2022 
 
Ad. 16 
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2022 rok. 
Brak pytań. 
 
Głosowanie: 15 głosów ZA, jednogłośnie.    XLVII/407/2022 



Ad. 17 
Pan Przewodniczący: 
Czy są pytania do sprawozdania z Programu „Sędziszowska Karta Seniora 60+” za 2021 rok? 
Brak pytań.  
 
Ad. 18 
Pan Przewodniczący: 
Czy są pytania do Informacji z realizacji zadań w zakresie kultury w SCK w 2021 r.? 
Brak pytań. 
 
Ad. 19 
Pan Przewodniczący: 
Czy są pytania do Informacji z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sędziszowie za 
2021 r.? 
Brak pytań. 
 
Ad. 20 
Wolne wnioski i dyskusja.  
Pan Przewodniczący: 
Powstało nowe Stowarzyszenie Św. Brata Alberta w Sędziszowie. Panie, z którymi się spotkałem 
prosiły mnie o przekazanie, zaproszenie na Parafialny Piknik Rodzinny zorganizowany na placu 
targowym w Sędziszowie w dniu 3 lipca 2022 r. o godz. 15:00. Całość imprezy uświetniać będzie zespół 
Maxer Band oraz występy lokalnych artystów. W trakcie pikniku prowadzona będzie sprzedaż różnych 
słodkości, będą zabawy da dzieci, licytacje fantów, losowanie nagród specjalnych. Pozyskane środki 
przekazane zostaną n cele remontowe w naszym kościele. Prosimy o wsparcie naszych działań 
przekazując fanty i vouchery na licytację lub wsparcie finansowe na rachunek bankowy.  
 
Pan Przewodniczący przedstawił trzy informacje Komisji Inwentaryzacyjnej ds. komunalizacji mienia 
gminnego Gminy Sędziszów.  
 
Wiceprzewodniczący D. Juszczyk: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu mam wniosek od mieszkańców ul. 
Spółdzielczej. Praktycznie ta ulica od garaży w górę w stronę tartaku całkowicie już zarosła. Tam już 
nie ma żadnego przejazdu.  
Radny W. Tabor: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu zwracam się z prośbą o wycięcie zakrzaczeń 
od kaplicy w kierunku świetlicy. Jest to działka niezamieszkała. Trudno znaleźć kogoś z właścicieli.  
 
W tym miejscu radny K. Prusek opuścił salę.  
 
Radny W. Tabor: 
Zgłaszałem już kiedyś ubytki na drodze Gniewięcin - przystanek kolejowy Klimontów.  
Radny J. Chmielarski: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Nie na darmo chciałem zadać pytanie p. Burmistrzowi po 
sprawozdaniu, ponieważ w ubiegłą sesję poruszył p. Burmistrz tą sprawę. W tą sesję ominął sprawę 
farm wiatrowych, mimo, że miał między sesjami zorientować się, porozmawiać ze spółką, która chce 
budować te farmy wiatrowe. Szanowni państwo nie jestem przeciwnikiem farm wiatrowych ani 
odnawialnych źródeł energii tylko jestem przeciwnikiem bliskiej odległości farm wiatrowych. Zgodnie 
z decyzją, którą otrzymała gmina dnia 19 stycznia, właśnie Generalny Dyrektor Ochrony Środowiska 
uchylił tą decyzję w całości i nie wyraził zgody na w/w przedsięwzięcie czyli budowę 5 farm 
wiatrowych. Szanowni państwo w nowym projekcie ustawy odległości mają być zmniejszone, ale nie 
możemy pozwolić na to, żeby ta jedna farma wiatrowa powstała w odległości 430 m. Musimy chronić 
swoich mieszkańców. Oczywiście pozostałe 4 farmy są to odległości większe. Zgodnie z nową ustawą 
mieściłyby się. Wcześniej czy później i tak będziemy musieli głosować za farmami wiatrowymi. 
Wiadomo, że to są pieniądze dla gminy. Były już wcześniej problemy, te farmy mają wyciszanie, czyli 



nawet przed nową ustawą ta jedna elektrownia miała być wyciszana. W tej chwili ona nie może powstać. 
Wszystkie dokumenty wskazują przeciw. Spółka się odwołuje do sądu, uzyskuje negatywne 
odpowiedzi. 20 maja mieliśmy sesję, a dwa dni wcześniej Wojewódzki Sąd Administracyjny znowu 
odmówił  decyzji tej spółce. Panie Burmistrzu zdecydował pan, zgodził się czy podpisał umowę. CO 
my z tego będziemy mieli? Nic. Ta spółka ściągnie grodzenie, postawi, zrobi. A jak dobrze mi wiadomo 
to miało być 100.000 dla Łowini, 100.000 dla Pawłowic. I jeszcze miała spółka dołożyć do jakiejś drogi 
gminnej. Niech pan sobie przypomni, gdzie było zebranie w Pawłowicach w sprawie farm wiatrowych 
i pan (…) zapytał pana o te 100.000, które spółka obiecała. Wtedy pisał pan do niego pismo, ze 
przeproszono pana na łamach gazet i żeby pana publicznie przeprosił, chociaż on nie odniósł się, ze pan 
miał wziąć te pieniądze tylko chodziło o to, jak one będą zagospodarowane. Ostatnio pan powiedział, 
że 60.000 spółka proponuje. Panie Burmistrzu, a gdzie jest 140.000? I jeszcze dołożenie do drogi 
gminnej? Przecież mamy drogę, gdzie powiat robi. Pan Starosta jak był w Domu Kultury to powiedział, 
że będą realizowane te drogi Trzciniec-Sędziszów. Przecież do elektrowni EW1 jest niedaleko. Po co 
psuć w Łowini ogrodzenia, kiedy mogą dofinansować drogę powiatowi i tamtędy to przeciągnąć. 
Prosiłbym pana o negocjacje, żeby dołożyli do drogi powiatowej. Szanowni państwo niech budują te 4, 
ale nie po 430 m.   
Następna sprawa, chodzi o drogę nr 10 w Łowini. Jest to droga gminna. Ciężko jest tam przejechać. 
Cała zarosła krzakami. Również droga przy posesji pana (…), tam w ogóle nie można przejechać.  
W funduszu sołeckim zostało nam poniżej 2000 zł. Miała być wyrównana droga nr 10. Tam się ciągle 
mieszkańcy upominają. Pan Jarzyński twierdzi, że nie zostało to zgłoszone przez p. Naczelnika. Chociaż 
rozmawiałem z nim, nie wiem czy to omyłkowo zostało pominięte. Tam trzeba wyrównać trochę tą 
drogę. Tam faktycznie ciężko jest przejechać.  
Panie Burmistrzu co dalej z tym wodociągiem w Łowini? Na jakim to jest etapie? Odnośnie 
światłowodów czy pan prowadził jakąś rozmowę? Może w tych naszych 8 miejscowościach by to 
zrobili.  
Droga w kierunku z Łowini do Deszna, tam gdzie był ten wodociąg, są  duże ubytki i dziury. Prosiłbym 
to wszystko wyrównać.  
Radny R. Dębicki: 
Panie Burmistrzu teraz odbywa się koszenie naszej Skarpy, bardzo proszę, żeby pan prezes Jarzyński 
nie zapomniał o tym drobnym pasku, który tam zostaję między tymi terenami należącymi do wspólnoty, 
a tym ternem który został już wykoszony. W zeszłym roku zostało to pominięte. Jeżeli to pominiemy w 
tym roku to w przyszłym roku trzeba będzie to robić ciężkim sprzętem. Ma to mniej więcej 2-3 m.  
Szanowni państwo ma jeszcze informację w imieniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Wpłynął 
anonim, którego zgodnie z wytycznymi nie rozpatrujemy. Zwracam się po raz kolejny z apelem, 
żebyście nie pisali anonimów adresowanych do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Skargi, wnioski i 
petycją są formą komunikacji, formą współpracy i będą rozpatrywane rzetelnie, natomiast anonimy są 
synonimem zeszłych czasów, gdzie anonimów było dużo. Te czasy minęły. Nie rozpatrujemy 
anonimów, więc proszę nie pisać, bo to strata czasów. Dziękuję.  
Radny J. Strzelec: 
Panie Burmistrzu zgadzam się, ze należy szukać nowych źródeł dochodów. Ale czy te farmy wiatrowe 
pokryją wszystko? Jak nie będzie nowych stanowisk technicznych to my nie zdobędziemy tutaj 
pieniędzy. Musi być jakiś inwestor z zewnątrz, który musi to ogarnąć. Te firmy, które teraz jeżdżą z 
gazem, psują, drogi, pobocza. Na dłuższą metę trzeba coś się zastanowić nad tym.  
Radny A. Stępień: 
Zwracam się z prośbą do powiatu o tą obwodnicę. Tyle lat tam się nic ni roi. Tam jest ta droga kiepska. 
Również, żeby obcięli gałęzie przez ten las. Wczoraj spadła tam gałąź na samochodów. Proszę również 
powiat o koszenie tych poboczy Za skarpą dalej jest metr wysokości i jak tam się wyjeżdża z bocznych 
dróg to nic nie widać.  
W gminie Wodzisław jak zabierają śmieci to fa firma daje worki, u nas nie ma czegoś takiego.   
Radny S. Fira: 
Ja ponawiam swoją prośbę o naprawienie ubytków w drodze, o których mówił radny Tabor. Upominam 
się już o to drugi miesiąc. 
Kolejną sprawą jest droga powiatowa z Wodzisławia w kierunku Przełaja, koło masarni jak jest 
krzyżówka, tam wyjazd jest niewidoczny. Jest wykoszone tylko 80 cm. Jak się wyjeżdża od strony 
Kozłowa, od strony Wierzbicy to samochodem trzeba się daleko wychylić. Tam był namalowany biały 



pas, to było malowanie zimą. Jakby dało rade poprawić ten pas i od strony Klimontowa i od strony 
Wierzbicy.  
Radny J. Jaworski: 
Panie Burmistrzu sprawa placu na Sadach. Tam są maty gumowe, które teraz popodnosiły się tak, że te 
dzieci tam się wywracają. Są to duże nierówności.  
Przychylam się tutaj do tej prośby do radnych powiatowych o to koszenie poboczy. Faktycznie w 
niektórych miejscach przy drogach powiatowych są bardzo wysokie. Szczególnie przy wjeździe na 
obwodnicę, od strony Sefako nie widać już prawie nic.  
Pani Izabela Janus: 
Dzień dobry, nazywam się Izabela Janus. Chciałam zapytać p. burmistrza co w sprawie drogi 
dojazdowej do domu nauczyciela?  W 2021 r. obiecaliście dokończenie tego rozpoczętego budownictwa 
i tak jest wysypany żwir, który podlewa woda i robi się błoto. Dzwoniłam do Naczelnika i z tego mi 
powiedział to nie wzięliście tego pod uwagę w budżecie na ten rok. Owszem dziękujemy p. Burmistrzu 
za chodnik. Niestety mam błoto przed domem i na parkingu. Czy ja mogę liczyć na jakieś pisemne 
odpowiedzi? Zostawiłam kontakt w Urzędzie. Chciałabym, żeby jakiekolwiek odpowiedzi były na 
piśmie odnośnie parkingu i drogi dojazdowej, gdzie znowu robi się błoto po każdej ulewie.  
Chciałabym również poruszyć temat koszenia trawy. Ja koszę całą działkę gminną, zakupioną przez 
siebie kosiarką, posadziłam kwiaty, które sama kupiłam. Widzę, że tutaj wcześniej było takie 
chwalipięctwo jakie macie osiągnięcia. Ja nie dostałam za to nic, mimo, ze ma działkę gminną, dbam o 
nią sama z moją sąsiadką.  
Kolejna sprawa jest bardziej prywatna Chodzi o moją mamę. Od półtora roku jestem w Polsce i nią się 
zajmuję. Dlaczego p. burmistrz odmówił mi 2-krotnie zasiłku na nią? Półtora roku jestem bez dochodów 
w Polsce i 2-krotnie dostałam odmową decyzję jeśli chodzi o zasiłek. Z tego tytułu ja również sama nie 
mogę się tutaj leczyć, ponieważ leczę się prywatnie, bo nie mam żadnych uprawnień. Od półtora roku 
tylko się kosztuję tutaj, nikt mi nie pomaga. A p. Burmistrz mi utrudnia, bo od 8 miesięcy walczę o ten 
zasiłek. Zajmijmy się również mieszkańcami, a nie tylko sobą. Przypisujecie sobie sam zasługi. Pięknie 
to wygląda, jak się filmuje Osiedle Drewniane jakie jest piękne, ale w środku nikt już tego nie widzi, 
jak wyglądają te domy. Rozmawiałam z pewną panią i mówiła, że w środku się wszystko sypie. Gmina 
zostawiła tylko to co piękne na zewnątrz, a w środku zostawiła mieszkańców. Jako mieszkanka chciałam 
na to właśnie zwrócić uwagę, że tylko to co jest piękne w około. Pięknie to sobie wszystko 
opowiedzieliście. A gdzie są mieszkańcy? Tutaj powinni też siedzieć mieszkańcy. 
Pan Przewodniczący: 
Wejdę pani w słowo. Każdy mieszkaniec  ma wolny wstęp na każdą sesję.  
Pani Izabela Janus: 
Ja o tym bardzo dobrze wiem. Ja się zapytałam tylko ogólnie dlaczego nie ma mieszkańców.  Ja ma 
dużo czasu, mogę przychodzić na takie sesje. Chciałabym wiedzieć kto jest moim radnym, w moim 
okręgu, chciałabym mieć kontakt. Ma dużo czasu, nie mam pracy, bo nie mogę pracować, ponieważ 
czekam na zasiłek od p. Burmistrza, którego nie mogę dostać. Ja mogę się charytatywnie zacząć 
udzielać. Jeżeli nadal będzie tak zaniedbywane jak jest to ja jestem w stanie poruszyć wyższe władze. 
Dziękuję. 
Pan Przewodniczący: 
Ja mam tylko taką sprawę do Zarządu Dróg Powiatowych i do Starostwa, ponieważ od roku przyjeżdżał 
dyrektor ZDP, był pan przewodniczący Rady Powiatu, że mają coś zrobić z tą drogą koło przejazdu. I 
doszedłem chyba do wniosku, że powiat nie chce tego zrobić tylko dlatego, żeby pokazywać wszystkim 
jakich nie należy mieć dróg w powiecie. Takie dziury, zarośnięte na ul. Gródek, gdzie się tyle razy już 
prosiło. Podejrzewam, że pan Starosta jako gospodarz powiatu, wygodnie mu jest, żeby takie dziury 
sobie były i żeby wszyscy się przyglądali jakich dziur nie powinno być.  
Pan Burmistrz: 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Te tematy związane z zarośniętymi drogami, 
jak pobocza, my wszystko zbierzemy i jak zawsze po sesji ZUK dostanie wytyczne. Być może nie mieli 
możliwości organizacyjnych, asfaltowa masa już jest i myślę, ze w najbliższym czasie będą wykonywać. 
Do końca tygodnia na pewno tego nie zrobią, bo jesteśmy przed Dniami Sędziszowa, Festiwalem 
ludowym i ZUK jest wykorzystywany na granicy swoich możliwości organizacyjnych.  
- radny Jarosław Chmielarski – sprawa farm wiatrowych. Panie radny jeszcze raz powtarzam te sprawy, 
o których pan mówi to praktycznie nas już nie dotyczą. My uchwaliliśmy Miejscowy Plan 



Zagospodarowania Przestrzennego. My nie wydajemy pozwolenia na budowę. Wydaje je inny organ. I 
wszystkie inne dokumenty były wydawane przez inne organy.  Ja nie wiem jak jest na dzisiaj, czy to 
jest prawomocne czy nieprawomocne. Firma występuje do nas z pewnymi rzeczami. Inna firma 
wystąpiła o dzierżawę. Tu już było kilka firm, które tym tematem się zajmowały. To jest któraś kolejna 
firma, która musiała pewnie wykupić od poprzednich firm wszelką dokumentację itd. To jest firma z 
Sieradza, która chce realizować na terenie naszej gminy inwestycje w odnawialne źródła energii. Do 
nas zwrócili się o umożliwienie przejazdu, umożliwienie wydzierżawienia kawałka naszej działki w 
Łowini. I uważam, że obowiązkiem gminy jest umożliwienie im takiego przejazdu, ponieważ kiedyś 
zdecydowaliśmy już, że chcemy na terenie naszej gminy takie odnawialne źródła energii jakim są 
wiatraki. Ja tylko taką umowę podpiszę. A reszt to jest ich ryzyko gospodarcze. To jest już poza nami.  
Szukając w tych dokumentach, to jak jeszcze pierwotnie zajmowała się tym inna firma, bo mówimy o 
tych odległościach. Pamiętam jak po tych wszystkich gwałtownych, które się odbywały i w Domu 
Kultury i w Łowini, chociaż bezpośrednio jej ten temat nie dotyczy, bo lokalizacja wiatraków jest na 
terenach gruntów pawłowickich. Jedynie ten przejazd. Na 2014 r. firma występuje do Regionalnej 
Dyrekcji Ochrony Środowiska z załączeniem opracowań firmy geodezyjnej, pokazuje te odległości: 519 
m, 535 m, 551 m, 539 m, 540 m – od środka turbiny. Ale to jest już poza nami. Niech o tym decydują 
inne osoby. My byliśmy w posiadaniu dokumentacji. Wtedy normą było rozchodzenie się dźwięku. 
Przez ostatnie lata całkowicie odstawiłem ten temat, nie śledziłem. To jest sprawa firmy i innych 
instytucji. Uważam, ze do gminy należy, żeby takie inwestycje wspierać, oczywiście z zachowaniem 
prawa. Uchwaliliśmy dwa PZPM, firmy chciały przychodzić i budować. Gdyby nie było takich 
olbrzymich protestów to w ciągu 2 lat na terenie gminy na pewno funkcjonowałoby przynamniej 14 
wiatraków. Od tamtego czasu byłoby pawie 12 mln zł dochodu, tak jak w innym gminach w Polsce. 
Plus ludzie, którzy by otrzymywali środki z dzierżawy, rocznie około 1,5 mln zł minimum. I to jest 
kolejne prawie 11 mln zł. Łącznie wpłynęłoby 23 mln zł, tych pieniędzy, których nie mamy.  
Radny J. Chmielarski: 
Przepraszam p. Burmistrzu, ale chyba się pan pomylił. 1,5 mln czy 150 tys. zł?  
Pan Burmistrz: 
1,5 mln zł rocznie od wszystkich tytułów dzierżaw. 
Radny J. Chmielarski: 
Jak to pan policzył skoro wychodziło 25 tys. zł od jednego wiatraka?  
Pan Burmistrz: 
Ja to wcześniej diagnozowałem  dopytywałem ile od jednego wiatraka, od zachodzących skrzydeł, od 
umieszczenia przewodów itd. My jako gmina przez takie działania, które wstrzymały budowę 
wiatraków nie mamy prawie 12 mln zł dochodów przez te lata. Można sobie wyobrazić co można by za 
te pieniądze w naszej gminie zrobić. Na dzisiaj od jednego wiatraka jest około 140 tys. zł  
Jak nie zaczniemy budować wiatraków, fotowoltaiki, akumulatorów energii w skali kraju, w skali 
Europy i w skali świata to nie wiem co będzie. Nie twórzmy kolejnej wizji, że jak będą wiatraki to 
będzie coś kolejnego drogiego. Energia z węgla jest o wiele droższe jak się podliczy wszystkie koszty 
niż energia wiatrakowa. Dlatego nie będę się donosił. To jest działalność gospodarcza, niech sobie 
rozwiązują te problemy sami. My tylko mamy MPZP, w których można budować wiatraki. To jest 4 
kolejna firma. Środki, które są na dzisiaj wynegocjowane w krótkiej rozmowie, że zapłacą za 3-4 
miesiące korzystania, że rozbiorą na chwilę, a potem złożą, odbudują ten krzyż, który tam stoi, w 
odpowiednim standardzie, zrobią oświetlenie, kostkę, chodnik, dojście. To jest w tej propozycji, co 
wystąpili. Uważam, ze to jest o wiele lepsze rozwiązanie na dziesiątki lat. Ja taką umowę podpiszę.  
Zapisuję tą drogę nr 10 w Łowini. Będziemy te dziury robić. Myślę, że w przeciągu 2 tygodni będzie to 
zrobione.   
Co dalej z wodociągami to trzeba się już bezpośrednio zwracać do prezesa Jarzyńskiego. Wiem, że jest 
na etapie projektowania.  
My prosimy tą Nexerę odnośnie tych światłowodów. Oni robią większe miejscowości, mniejsze 
ponoszone koszty. Jest przyrzeczenie, że mają zrobić wszędzie.  
- radny Rafał Dębicki – odnośnie tego paska, ZUK się dogadał z właścicielem. Ale nie chcę przekłamać 
jaką kwotę ustalili. Prezes powiedział, że ta kwota pokryje paliwo. Poproszę, żeby wszedł i powyrywał 
te krzaki, żeby później nie wyrywać większych drzew.    
- radny Jan Strzelec – nowe dochody w szerokim zakresie. Mówimy o instalacjach fotowoltaicznych. 
Ciągle jakieś problemy. To co ma być na 67 ha w Pawłowicach, na 40 ha tam gdzie Jeżów, tutaj kolejne 



do 10 ha Pawłowice-Łowinia. To przynajmniej 1 zł na m będzie dawać. Gdyby zostały zapełnione te 
miejscowe plany, jak się zmieni przepis prawa to myślę, że Rada przyjmie tą minimalną odległość 500 
m od wiatraka to byśmy mieli te wiatraki położone na tych wysokich polach; Zielonki, Grązów i 
Wojciechowice, Pawłowice. Palko ma bardzo duże plany, inwestycje. Każdy zakład pracy jest bardzo 
cenny. My pomagamy to co możemy planistycznie. Będą się rozbudowywać, będzie kolejne 
zatrudnienie. Było kilki inwestorów, których pytało o ten tern za Gaspolem. Chcieli tam budować jakiś 
terminal przeładunkowy, ale najpierw muszą uzgodnić z LHS możliwość wprowadzenia bocznicy.  
My już zwracaliśmy uwagę do Gaspolu, żeby zwracali uwagę na tonaż. Prosiliśmy policję o różne 
kontrole.  
- radny Andrzej Stępień – to są kolejne wnioski do powiatu. Być może jak już będzie ten ostateczny 
podział tych środków.  
Wystąpimy o te pobocza i te gałęzie.  
Pani Sekretarz: 
Ja we wtorek na wspólnych komisjach przekazałam p. Staroście wszystkie państwa uwagi. Pan Starosta 
poinformował, że Zarząd Dróg Powiatowych otrzymał od niego już dyspozycje. Wszystkie te zadania 
będą wykonywane.  
Radna Powiatu Ewa Kubas-Samociuk: 
Dodam tylko, że 2 tygodnie temu dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych skontaktował się ze mną, 
objechaliśmy całą południową stronę dróg powiatowych, gdzie uwzględniał różne mankamenty 
dotyczące kwestii bezpieczeństwa. Jeżeli chodzi o Klimontów to zaakceptował i powiedział, że będzie 
przeprowadzona ścinka praktycznie od skrzyżowania na Kozłów, zahaczyliśmy o Jeżów i Podsadek. Ta 
droga na ten czas jakoś tak samoczynnie się zwęziła, a ruch tam Wodzisław, Przełaj i dalej - jest dość 
znaczny. Ścinka poboczy na części terenu gminy odbyła się, ale musieli przerwać i dokończyć w innej 
gminie. Z tego co mówił to koszenie poboczy na terenie całej gminy ma być wykonana.  Jesteśmy w 
kontakcie. Uwzględniane są te wnioski, nie tak jak byśmy chcieli, ale ta współpraca jest w tych drobnych 
rzeczach. Inaczej jest jak spojrzymy na drogi powiatowe to w latach poprzednich wynosiło 15-16 mln 
zł, a za ubiegły 2021 r. wynosi tylko 8 mln. zł. To są dane do absolutorium, które otrzymaliśmy. 
Praktycznie nowych nakładek jest bardzo mało. Te środki poszły na budowę chodników, na poprawę 
bezpieczeństwa na drogach. Dziękuję.  
Pan Burmistrz: 
Jeśli chodzi o worki na śmieci to Wysoka Rado my tego nie mieliśmy w przetargu. U nas nigdy nie było 
worków, bo to by podnosiło cenę. My mamy najniższą cenę praktycznie w województwie świętokrzyski 
jeśli chodzi o odbiór odpadów. Łatwiej jest kupić indywidualnie worek, bo firma już wtedy nie nalicza 
marży dodatkowej. Nie ma nigdzie niższej ceny za odpady niż u nas.  
- radny Stanisław Fira – jeśli chodzi o te ubytki w asfaltowych drogach to proszę o cierpliwość. Tez 
będę prosił, żeby to przyśpieszać.  
W Klimontowie koło Gabi też będę wnioskował o skoszenie. O ten pas na jezdni również wystąpimy 
do powiatu.  
- radny Jarosław Jaworski – przyjmujemy zgłoszenie o tych matach na placu zabaw.  
- p. Izabela Janus – odnośnie drogi dojazdowej to utwardziliśmy to co było w planie. Został utwardzony 
w kamieniu podjazd i ten parking. Musimy sprawdzić jak to się zachowuje po deszczu. Jak będzie 
potrzeba to zrobimy. Przez jakiś czas było całkiem dobrze. Chodnik też wykonaliśmy na całości. Z racji 
osoby niepełnosprawnej nie patrzyliśmy nawet do końca na czyjej własności robimy. Jako osobie 
niepełnosprawnej robiliśmy ten chodnik na całości.  
A czy pani zwróciła się do nas, żebyśmy rośliny zakupili? 
Pani Izabela Janus: 
Nie zgłosiłam.  
Pan Burmistrz: 
To proszę zgłosić się i rośliny na pewno zakupimy, bo mamy takie środki. Jesteśmy wdzięczni 
mieszkańcom.  
W tej chwili kontaktowałem się z p. Kierownik MGOPS. Postępuje według procedur, jakie ją 
obowiązują. Jest to ponownie rozpatrywane, gdyż z tego co mnie poinformowano to jakąś wątpliwą 
sprawą było to ubezpieczenie zagraniczne, które pani miała. Teraz prawnik wystąpił, bo ostateczną 
decyzję musi podjąć Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Kielcach. I dlatego te procedury tyle 
trwają. T już zostało wysłane. Obecnie my czekamy na ostateczną decyzję.  



To co bezpośredni należało do gminy na Osiedlu Drewnianym zostało wykonane, z wentylacją, z 
wymianą dachu, z wymiana wszystkich otworów okiennych i drzwiowych. Przy pomocy ZUK-u zostały 
wykonane wszystkie wc, żeby ludzie korzystali wewnątrz budynku. Natomiast ta bezpośrednia estetyka, 
zagospodarowanie i zadbanie mieszkań to niech każdy zajmie się tym. O zgodę trzeba zapytać. Jakiś 
porządek we wszystkim musi być. Nie ma czegoś takiego, że róbmy co chcemy – nikogo to nie 
obchodzi, bo my za to odpowiadamy. My wykonujemy przeglądy techniczne. Natomiast bezpośrednia 
dbałość to już należy do mieszkańca. Bardzo wiele osób na Osiedlu Drewnianym dba. Proszę zobaczyć 
jak często my musimy sprzątać, naprawiać itd. Tego nie powinno być. Kolejnym tematem jest 
zadłużenie, około 200 tys. zł. Niektóre osoby sumiennie, uczciwie płacą.  
Pianka w tych oknach była już wielokrotnie poruszana, jesteśmy na etapie wymiany korespondencji i 
uzgodnień z firmą, żeby tam weszła i w tych miejscach ogólnodostępnych to poprawiła. Natomiast 
wewnątrz to każdy powinien to sobie sam zrobić, bo tak też było w przetargu.  
Radny R. Dębicki: 
Ja chciałem tylko tam w uzupełnieniu , bo trochę dotyczy to mnie osobiście. Po pierwsze byłem w 
każdym mieszkaniu na Osiedlu Drewnianym, na każdej klatce i one mają jeden wspólny mianownik – 
tam jest skromnie. Natomiast jeśli chodzi o czystość i utrzymanie to sytuacja jest już diametralnie różna 
w różnych klatkach. I to nie wynika z niczego innego jak po prostu dbamy o swoje, bo dokładnie takie 
samo odniesienie można przenieść na Osiedle Skarpa czy na Sady czy na wszystkie domy prywatne. 
Wystarczy popatrzyć na podwórka, jedno wygląda ładnie, a drugie nie.  
Po drugie to nie jest tak, że my sobie tu przypisujemy jakieś zasługi czy tak jak pani mówi – jakieś 
chwalipięctwo. Nikt sobie tutaj nie przypisał sobie, że to on sobie zrobił tylko wszyscy mówimy o 
samorządzie, a wręcz uwypuklamy działalność mieszkańców jak tylko się da. Nie dalej jak kilka tygodni 
temu byliśmy na tym Osiedlu Drewnianym po raz kolejny, oglądaliśmy faktycznie niedociągnięcia, 
które ta były. Wszyscy o tym wiedzą, będą podjęte działania na 100% w tej kwestii. Bardzo bym też 
prosił, żeby nie sprzedawać tych informacji w takim strasznie negatywnym świetle. Ja doskonale 
pamiętam jakie te bloki były w stanie agonalnym. To się zrodziło w bólach. Wszyscy mówili, ze to 
trzeba zrobić. Dało się to wykonać w wielkich bólach i też źle? Zmierzam do tego, że wszyscy zdajemy 
sobie sprawę, że to nie jest jeszcze pełnia szczęścia i tam jest jeszcze mnóstwo do zrobienia.  
Radny J. Chmielarski: 
Panie Burmistrzu bardzo ładnie pan powiedział, że musimy to robić zgodnie z prawem i przepisami. 
Gdyby ta pierwotna firma robiła to zgodnie z przepisami, bo teraz ma pan dwie kartki czyli decyzję z 
19 stycznia – tam podane są zupełnie inne odległości, a oni nas skłamali i dali panu inne odległości. 
Oszukiwali nas. Inne odległości pan znalazł w archiwum, inne odległości dali do Generalnego 
Dyrektora. Gdyby nie oszukiwali, gdyby wtedy w protestach chcieli posłuchać, jak ludzie prosili, żeby 
tej jednej elektrowni, gdyby odstąpili to już dawno by stały te 4 elektrownie. I mielibyśmy pieniądze z 
tych czterech.  
Pan Przewodniczący: 
Przepraszam p. Burmistrzu, ale ja na temat tych nieprawd, które mówi p. Chmielarski to jeszcze 
wystarczy jakby powiedział jakie to są szkodliwe wiatraki, jakie to choroby są wywoływane przez 
wiatraki. 
Radny J. Chmielarski: 
Mam decyzję z 19 stycznia. Mogę ją panu udostępnić.  
Pan Przewodniczący: 
Ja nie potrzebuję. Pan rozpowszechnia głupoty, bzdury. Dziękuję bardzo.  
Radny J. Chmielarski: 
Pan robi zamieszanie. 
Pan Burmistrz: 
Jeszcze raz powtarzam to jest poza gminą. My zrobiliśmy MPZP. Resztę decyzji nie my wydajemy.  
Radny J. Chmielarski: 
Ale my musimy chronić nasze społeczeństwo. I zrobić wszystko, rozmawiać jakie odszkodowania tym 
ludziom wypłacić.   
 
Ad. 21 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XLIV sesji Rady Miejskiej 
Sędziszów kadencji 2018 – 2023. 
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